
PROTOKÓŁ nr XXV/2016 

z sesji Rady Gminy Opatów odbytej dnia 27 października 2016 roku 

w sali remizy OSP w Opatowie  

Godzina  rozpoczęcia 14
3o

, godz. zakończenia 18
00 

Na 15 radnych obecnych na sesji 15 radnych 

Obecni na posiedzeniu:  

1. Wójt Gminy                 - Bogdan Sośniak  

2. Skarbnik Gminy  - Zbigniew Kowalik 

3. Sekretarz Gminy   - Jerzy Szyja 

7. Przedstawiciel Izb Rolniczych – Halina Szyjka 

8.  Sołtysi  wg listy obecności załączonej do protokołu 

9. Radni wg listy obecności załączonej do protokołu 

  

Lista obecności radnych i sołtysów w załączeniu do protokołu. 

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie. 

Porządek  obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności  

2. Przedstawienie porządku obrad  

3. Przyjęcie protokołu   z poprzedniej  sesji  

4. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności miedzy sesjami  

5. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów  

6. Podjęcie uchwał w sprawie  

a. zmian w budżecie gminy na 2016r  

b. zmian w  Wieloletniej Prognozie  Finansowej gminy Opatów   

na lata 2015-2022  

c. wygaszenia mandatu radnego 

7. Stanowisko Rady Gminy w sprawie obowiązywania umowy użyczenia 

zawartej między gminą Opatów a Stowarzyszeniem „Nasza Szkoła” 



8. Stanowisko Rady Gminy Opatów w sprawie zagrożenia dalszego 

funkcjonowania Szpitala Rejonowego w Krzepicach 

9. Stanowisko Rady Gminy w sprawie utworzenia województwa 

częstochowskiego  

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Opatów za rok 

2015/2016 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy na temat złożonych 

 oświadczeń   majątkowych. 

12.Informacja Wójta Gminy na temat złożonych  oświadczeń   majątkowych. 

13.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów.  

14. Sprawy bieżące  

15. Zakończenie XXV  zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów. 

 

Przebieg posiedzenia: 

Ad-1.  

Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Witold Łacny , powitał 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność 

sesji. 

Ad-2.  

Do porządku obrad radny Andrzej Zalski wniosek dot. wycofania z porządku 

obrad punktu dot. podjęcia uchwały w sprawie wygaszenia mandatu radnego 

Wniosek został przyjęty przy 8 głosach za, 3 głosach przeciw i 4 

wstrzymujących. 

Na wniosek Przewodniczącego Rady, po wycofaniu  pkt 6c  porządek obrad 

został przyjęty jednogłośnie.  

Ad-3. 

Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez 

uwag. 



Ad-4 -5 

Informacja Wójta Gminy: 

- jesteśmy na finiszu opracowania wniosku dla kanalizacji w Iwanowicach 

Dużych, wniosek musi być złożony do końca października, inwestycja będzie 

przeniesiona w roku 2017-2018, co wiąże się ze zmianami w Wieloletniej 

Prognozie  Finansowej, procedura tego wniosku nastąpi w przyszłym roku i 

wtedy przystąpimy do ogłoszenia przetargu  

- kończymy drogę na  ul. Piaskowej w Opatowie na Osiedlu 

- odbyła się Komisja Porządku Publicznego, na której ustalono zakresy robót na 

zadania drogowo-chodnikowe na terenie gminy Opatów, ze środków 

finansowych przeznaczonych  wcześniej na kanalizację w Iwanowicach Dużych,  

robione są dokumentacje, kosztorysy, kontynuowane są odbudowy chodników z 

udziałem funduszy sołeckich, 

- mamy wskaźniki do opracowania budżetu na 2017 rok, 

- Program rodzina 500+, w niektórych gminach brakuje pieniędzy, w naszej 

gminie nie ma zagrożenia braku środków na ten Program 

- wypłata środków za paliwo dla rolników, 

- odbędzie się spotkanie z sołtysami na temat bieżących spraw oraz planowania 

funduszu sołeckiego 

 Radny Piotr Rojszczyk przypomniał o planowanym ustalaniu stawek za odpady, 

w związku ze zmiana odbiorcy odpadówa), stwierdził także, że i radni powinni 

orientować się w planowaniu funduszy sołeckich, powiedział też, że na 

zebraniach wiejskich powinien być obecny Wójt Gminy bądź inna osoba z 

urzędu, 

Wójt Gminy – mamy dopiero 4 miesiąc zbierania odpadów przez nowego 

odbiorcę, na koszty funkcjonowania składają się nie tylko koszty związane z 

wywozem odpadów z gospodarstw indywidualnych, ale również to co wiąże ze 

zbiórkami innych odpadów,  przy omawianiu budżetu za ten rok zrobimy analizę 

jak to do tej pory wygląda, 



Koszt ogólny pozwoli nam stwierdzić czy zmieniamy stawkę za wywóz 

odpadów, 

W styczniu planujemy szkolenie dla sołtysów i radnych  odnośnie funduszów 

sołeckich , 

- reforma oświaty – planowanie powrotu do 8 letnich szkół podstawowych oraz 

4 i 5 letnich szkól ponadpodstawowych, jest po spotkaniu z Kuratorem, do 

końca stycznia musimy przedstawić projekt nowej  siatki  szkół, do końca lutego 

Rada Gminy musi podjąć uchwałę, a do końca marca Kurator wypowiada się na 

temat tej uchwały,  ma nadzieje, ze dojdzie do spotkania Posła z radnymi na 

temat reformy oświatowej.  

Radny Andrzej Zalski zadał pytanie dot. przymiarek do likwidacji Gminnego 

Zespołu Oświaty. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że sprawa będzie omówiona przy budżecie na 2017r., są 

dwie drogi – albo tworzymy Centrum Usług Wspólnych  czyli z mocy prawa 

wygasza Gminny Zespół Oświaty jako jednostka obsługująca oświatę na starych 

zasadach zgodnie ze zmianą w Ustawie o systemie oświaty, albo wygasza się 

GZO w tym kształcie jaki jest i tworzy się referat w Urzędzie i wtedy nie trzeba 

nic powoływać, jest to w strukturze urzędu. Każde rozwiązanie ma swoje plusy i 

minusy. 

Będzie się to wiązało również z tym, że od  nowego roku będzie jednolity pakiet 

kontrolny czyli wspólne rozliczanie WAT-u jednostek organizacyjnych gminy.  

Radny Jacek Heluszka zgłosił wniosek dot. uregulowania przebiegu drogi 

powiatowej nr DP 2015S – ul. Krzepicka w Iwanowicach Dużych  

- Wójt Gminy wyjaśnił , ze końcówka drogi na ul. Krzepickiej , w granicach 

zabudowy rozmija się ze stanem faktycznym, dwa ostatnie gospodarstwa 

wybudowane są na drodze, a droga biegnie w lesie, jest to domena Starostwa, 

wniosek jest zasadny, a przy okazji pomoże zrobić porządek dla przyszłych 

działek w granicach pasa drogowego. Sprawa zostanie przekazana do Powiatu, z 

prośbą o realizację.  



 

Ad-6. 

a. Uchwała Nr 105/XXV/2016 w sprawie  zmian w uchwale budżetowej na 

2016  rok podjęta została jednogłośnie.  

 

Wyjaśnienia do projektu budżetu radni otrzymali na piśmie 

 

 

b. Uchwała Nr 106/XXV/2016 w sprawie  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Opatów na lata 2016-2022 została podjęta jednogłośnie 

Wyjaśnienia do projektu budżetu radni otrzymali na piśmie 

Ad- 7 

Stanowisko Rady Gminy w sprawie obowiązywania umowy użyczenia zawartej 

między gminą Opatów a Stowarzyszeniem „Nasza Szkoła” 

Wójt Gminy wyjaśnił sprawę, przypominając, ze sprawa ta od dawna absorbuje 

gminę.  

Przypomniał także zapisy z umowy użyczenia, co wolno właścicielowi i jakie są 

jego obowiązki. 

Czy nadal ma funkcjonować taka umowa, czy ma nastąpić zmiana umowy na 

wyzbycie się majątku i przekazanie go Stowarzyszeniu za przysłowiowa 

złotówkę. 

Radny Andrzej Zalski  - jest kilka rodzajów umów i każda umowa zawiera inne 



prawa obowiązki dla dzierżawcy i wydzierżawiającego.  

Jeżeli umowa nie ulegnie zmianie i Stowarzyszenie nadal będzie dzierżawiło 

budynki na zasadach ujętych w umowie to właściciel czyli Gmina będzie 

zmuszony do wykonania wszystkich potrzebnych remontów i inwestycji na swój 

koszt.  

Stowarzyszenie nie może pewnych spraw finansować, np. zakup pieca, który na 

dzień dzisiejszy wymaga wymiany.  

W chwili obecnej jako Stowarzyszenie wystąpi  do Gminy o dofinansowanie 

rozbudowy przedszkola.  Radny jako osoba prywatna wybuduje sale 

gimnastyczna, która wydzierżawi Stowarzyszeniu, innej możliwości nie było. 

Dlatego Stowarzyszenie zwróciło się po raz kolejny o zmianę umowy.  

Wójt Gminy – wiele tych wymagań zawartych  w decyzji Państwowej Straży 

Pożarnej związane jest z bieżącą działalnością Stowarzyszenia, związana z dużo 

większa liczba dzieci niż na początku.  

Gmina przekazała budynek dla sześcioklasowej szkoły podstawowej i jednego 

oddziały przedszkolnego i wtedy spełniał wszystkie wymogi , wymienione były 

wtedy drzwi, wykładziny. W tej chwili kiedy pojawiły się dodatkowe oddziały, 

nie wszystkie wymogi są spełnione.   

Stowarzyszenie działając na majątku gminy jest posiadaczem zależnym, jest to 

problematyczne bo wszystkie elementy budynki  w ramach działalności 

Stowarzyszenia będą się zużywać i na to nakłady ponosić powinien użytkownik 

czyli Stowarzyszenie, które oczywiście po zakończeniu swojej działalności 

może żądać od Gminy zwrotu poniesionych nakładów. Gmina jako właściciel 

nie ma obowiązku wykonywać  wszystkich wymogów, które wynikają z 

działalności Stowarzyszenia. Cały czas jest z tym problem. 

Dziś trzeba podjąć decyzje czy Gmina nadal jest właścicielem a Stowarzyszenie 

użytkownikiem zależnym czy Gmina rezygnuje z prawa własności.  

Radny Andrzej Zalski – Stowarzyszenie cały czas wykonuje  prace, które 

podnoszą wartość tego budynku, budynek został otynkowany i pomalowany . 



Radny Piotr Rojszczyk zaproponował aby  decyzję podjąć następnym 

posiedzeniu RG, a sprawę omówić na posiedzeniu Komisji łączonych, po 

wysłuchaniu opinii PSP. 

Radny Andrzej Zalski – stwierdził, ze sprawa ta była już kilka razy na 

posiedzeniach Komisji,  poprosił aby decyzje podjąć na dzisiejszym 

posiedzeniu, odkładanie nie ma sensu, z wypowiedzi radnego Rojszczyka 

wynika, ze sprawa znów będzie trwała kilak miesięcy, a Stowarzyszeniu zależy 

na czasie.  

Radny Piotr Rojszczyk uważa, ze najlepszym rozwiązaniem byłoby 

przeprowadzenie referendum w tej sprawie. 

Zaproponowano przerwę w obradach.  

Po odbytej przerwie postanowiono przegłosować sprawę na dzisiejszym 

posiedzeniu Rady Gminy, natomiast w przyszłości jeżeli zaistnieją nowe fakty 

do sprawy powrócimy. 

Za utrzymaniem dotychczasowej umowy użyczenia dla Stowarzyszenia 

głosowało 9 osób za, 3 głosy były wstrzymujące, 2 radnych nie głosowało. 

Ad- 8 

Stanowisko Rady Gminy Opatów w sprawie zagrożenia dalszego 

funkcjonowania Szpitala Rejonowego w Krzepicach.  

Sprawę  naświetlił Wójt Gminy.  

Radny Andrzej Zalski – zasugerował aby takie podpierające stanowisko 

dotyczyło Szpitala w Krzepicach oraz Szpitala w Kłobucku.  

Stanowisko w załączeniu do Protokołu – przyjęto jednogłośnie.  

Ad- 9 

Stanowisko Rady Gminy w sprawie utworzenia województwa 

częstochowskiego – również wyjaśnień udzielił Wójt Gminy.   

Stanowisko w załączeniu do Protokołu – przyjęte jednogłośnie.  

Ad- 10 

 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w gminie Opatów za rok 



2015/2016. Radni informację otrzymali na piśmie.  

Radny Piotr Rojszczyk – odnośnie informacji na temat dofinansowania do 

dokształcania nauczycieli –poprosił aby Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty 

przygotowała informację na temat:  kto skorzystał z dokształcania  i w jakim 

zakresie? W informacji jest napisane, że z dofinansowania szkolenia skorzystała 

jedna osoba, a budzi w nim to pewna wątpliwość, dlatego, że otrzymał 

kserokopię pisma, które skierował do Urzędu Gminy  radny Andrzej Zalski, w 

którym zapytał ilu nauczycieli korzystało ze studiów podyplomowych – 

odpowiedź z GZO była taka, ze „ studia podyplomowe nauczycieli-inne formy 

dokształcania – organizowano bez dofinansowania ze środków budżetu gminy”. 

Poprosił o wyjaśnienie gdzie leży problem, skoro taka niespójność w 

informacjach. Poprosił o uszczegółowienie tej informacji.  

 

Radny Andrzej Zalski zauważył, ze informacja ta nie daje pełnego obrazu 

kosztów ponoszonych na jednego ucznia w gminie Opatów. Zwrócił również  

uwagę na przewóz uczniów w Gimnazjum, stwierdził, ze zbyt drogo kosztuje 

ten przewóz w porównaniu z przewozem uczniów w Zwierzyńcu Pierwszym. 

Na jakich zasadach był przeprowadzony przetarg skoro wyszła taka droga 

oferta.  

Wójt Gminy porozmawia w tej sprawie z Dyrektorem Gimnazjum i poprosi o 

wyjaśnienia.  

Ad- 11 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy na temat złożonych oświadczeń 

majątkowych – Przewodniczącego Rady Gminy poinformował że Oświadczenia  

majątkowe wszyscy radni złożyli w terminie. 

 

1. Zając Dariusz  20.04.2016r 

2. Szewczuk Mirosław 04.04.2016r 

3. Bednarek Artur 26.04.2016r 



4. Biernacki Leszek 26.04.2016r  

5. Pośpiech Robert 25.04.2016r 

6. Ślusarczyk Jan 18.04.2016r 

7. Heluszka Jacek 30.04.2016r 

8. Grzyb Mirosław 25.04.2016r 

9. Floriański Mieczysław 15.04.2016r 

10. Chyra Józef   10.04.2016r 

11. Kotowicz Tomasz 21.04.2016r 

12. Rojszczyk Piotr 29.04.2016r   

13. Grzyb Stanisław 25.04.2016r 

14. Zalski  Andrzej 28.04.2016r 

 

Do Urzędu Skarbowego w Kłobucku zostały wysłane w dniu 11 maja 2016r. 

Do dnia dzisiejszego  zgłoszono uwagę dot. jednego oświadczenia 

majątkowego. 

Zapoznał również z pismem Wojewody odnośnie złożonych oświadczeń 

majątkowych  Wójta Gminy i Przewodniczącego RG. – bez uwag, 

Ad- 12 

Informacja Wójta Gminy na temat złożonych oświadczeń majątkowych – Wójt 

Gminy Bogdan Sośniak poinformował, że oświadczenia majątkowe kierownicy 

złożyli  

w ustawowym terminie. Następnie oświadczenia przesłano do Urzędu 

Skarbowego w Kłobucku, na dzień dzisiejszy nie zgłoszono z US żadnych 

uchybień.  

Ad -13. 

Odpowiedzi na pytania i interpelacje radnych były udzielane na bieżąco. 

Ad -14. 

Sprawy bieżące: 

Sołtys Opatowa – poruszył sprawę azbestu.  



Przewodniczący RG przekazał skargę  na Kierownika jednostki organizacyjnej 

do Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Socjalnych. – przekazano 

jednogłośnie.  

Zapoznał także z pismem rodziców dzieci ze Szkoły Podstawowej  z Iwanowic 

Dużych – przekazano jednogłośnie do Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 

Spraw Socjalnych. 

Wniosek Kierownika Zakładu Komunalnego przekazano jednogłośnie do 

Komisji Porządku Publicznego, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska.  

Pismo dot. Wolontariatu – Przewodniczący RG poprosił Skarbnika Gminy o 

zapoznanie się z pismem i zaplanowanie ewentualnych środków w budżecie 

gminy, przedstawić  również sprawę na Komisjach.   

Przypomniał także o posiedzeniu Komisji na temat stawek podatków, w związku 

z terminem opublikowania ich w Dzienniku Urzędowym. Poprosił 

Przewodniczących Komisji o zorganizowanie posiedzeń w tej sprawie.  

 

Radny Jan Ślusarczyk przypomniał o sprawie drogi na ul. Polnej niszczonej 

przez rolników, czy w tej sprawie cos zostało zrobione? 

Wójt Gminy odpowiedział, że Inspektor UG Jacek Popęda rozmawiał z 

dzielnicowym w tej sprawie i zostanie tam przeprowadzona akcja.  

Radny Piotr Rojszczyk – znak drogowy wskazujący „Posadówka” źle 

umocowany, jak wieje wiatr pokazuje inny kierunek. 

 

Obecny na posiedzeniu mieszkaniec Iwanowic Dużych – Konieczny Artur  

złożył  na ręce Przewodniczącego RG (za pokwitowaniem)  pisemna skargę na 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Iwanowicach Dużych, poprosił także Wójta 

Gminy o szczegółowe wyjaśnienie tej sprawy. 

Poprosił Radnych o zajecie się ta sprawą, słowo po słowie  wyjaśnienie sprawy.  

Przewodniczący RG zapoznał Pana Koniecznego z procedura rozpatrywania 

skarg.  



Skarga została przekazana do Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw 

Socjalnych.  

Przewodniczący RG Witold Łacny zapytał Pana Koniecznego dlaczego w prasie 

ukazał się artykuł , w którym Pan Konieczny stwierdzał, ze mimo, ze 

Przewodniczący RG wiedział o sprawie, sprawa się nie zajął. A jest to 

nieprawda ponieważ nigdy Pan Konieczny nie zwracał się w tej sprawie do 

niego. 

Pan Konieczny Artur przyznał, że rzeczywiście dopiero dziś złożył oficjalny 

wniosek do Przewodniczącego RG, wcześniej z nim nie rozmawiał, ale uważał, 

że dzieje się ta sprawa „pod okiem” Przewodniczącego. 

 Ad- 15 

Wobec zrealizowanego porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy  zamknął  

XXV zwyczajną sesję Rady Gminy Opatów. 

 

Protokołowała 

Joanna Krotla  

 

 

 

 



         

Załącznik do protokołu  

 

 

 

Stanowisko Rady Gminy w  Opatowie 

podjęte na sesji w dniu 27 października 2016r 

w sprawie zagrożenia dalszego funkcjonowania Szpitala Rejonowego  

w Krzepicach oraz Szpitala Rejonowego w Kłobucku  

 

 W związku z przygotowanym przez Ministerstwo Zdrowia dokumentem 

„Narodowa Służba Zdrowia – Strategia zmian w systemie zdrowia w Polsce”, 

jesteśmy zaniepokojeni zapisami dotyczącymi sieci szpitali zakładającymi 

kontraktowanie świadczeń tylko w szpitalach lokalnych, które w ramach poziomu 

pierwszego będą posiadać cztery podstawowe oddziały. 

Tego rodzaju uregulowania spowodują, że Szpital Rejonowy im. Dr Anki  

w Krzepicach oraz Szpital Rejonowy w Kłobucku  nie będą miały  możliwości  

dalszego funkcjonowania. 

Nasze stanowisko wyraża troskę o   te Szpitale, który  funkcjonują od wielu lat i są  

miejscem, w którym chorzy zawsze mogą  skorzystać z pomocy medycznej w pobliżu 

miejsca zamieszkania. Jest to ważne zarówno dla pacjenta jak i jego rodziny. 

 

Starzenie się społeczeństwa i wzrost zachorowań powinno skłonić zarządzających 

służbą zdrowia do utrzymania i Szpitala w Krzepicach i Szpitala w Kłobucku. 

 W związku z powyższym w imieniu mieszkańców Gminy Opatów apelujemy  

o podjęcie działań celem utrzymania Szpitala Rejonowego w Krzepicach oraz Szpitala 

Rejonowego w Kłobucku  w systemie zabezpieczeniu dostępu do świadczeń opieki 

zdrowotnej. 

 

 



Załącznik do protokołu  

 
Stanowisko Rady Gminy Opatów z dnia 27 października 2016r. 

dotyczące utworzenia województwa częstochowskiego 

Rada Gminy Opatów stoi na stanowisku, że województwo częstochowskie, przed ostatnią 

reformą administracyjną funkcjonujące jako jednostka terenowej administracji państwowej, z 

punktu widzenia interesów lokalnych społeczności spełniało pozytywną rolę. Dla mieszkańców z 

terenu Gminy Opatów było szansą uzyskania dostępu do rozdziału środków budżetowych na 

równych i partnerskich zasadach. 

Reforma 1998 r. podzieliła Polskę na 16 rządowo-samorządowych województw. Miała na celu 

budowę samorządności i usprawnienie działań władz w terenie, a także utworzenie silnych, 

zdolnych do podejmowania działań prorozwojowych regionów. Bardzo szybko jednak 

zaobserwowano problemem jakim jest nadmierne skupienie życia społeczno-gospodarczego w 

nielicznych ośrodkach. Widać przepaść pomiędzy np. Warszawą i innymi metropoliami, a resztą 

kraju. Problem ten dotyczy także województwa śląskiego. 18 lat jego istnienia to wyraźna 

dominacja Katowic i regionu centralnego. Odbywa się to kosztem mniejszych ośrodków takich, jak 

Częstochowa i sąsiadujące z nią gminy. Szczególna dysproporcja widoczna jest w podziale 

środków unijnych, czy też redystrybucji środków z budżetu województwa. 

Utworzenie województwa częstochowskiego pozwoliłoby na decydowanie o podziale środków 

finansowych, co wiąże się z możliwością realizacji większej liczby projektów oraz szybszym 

rozwojem całego regionu częstochowskiego. Co za tym idzie – większymi szansami dla małych 

miejscowości i gmin takich jak Gmina Opatów, których problemy i potrzeby w skali ogromu 

województwa śląskiego nie są dostrzegane. Jest to także szansa na rozkwit samej Częstochowy 

jako stolicy regionu. Z całą pewnością zwiększy to zainteresowanie inwestorów, pozwoli na 

nasilenie rozwoju i ożywienie ekonomiczne całego regionu, oraz stworzenie nowych miejsc pracy. 

Za ustanowieniem województwa częstochowskiego przemawia także to, że Częstochowa jest 

dwunastym co do wielkości miastem w Polsce. Ze względu na Jasną Górę oraz dzieje historyczne 

związane z tym miejscem, co roku gości około 5 mln pielgrzymów z różnych stron świata. 

Nazywana jest często „duchową stolicą Polski”, co jeszcze mocniej zaznacza obecność 

Częstochowy na mapie największych i najważniejszych polskich miast. 

Częstochowa jest również dużym ośrodkiem akademickim, a przyjęcie przez nią statusu 

województwa pozwoli na przyciągnięcie do miasta nowych studentów i kadry naukowej. 

Biorąc pod uwagę również fakt, że Częstochowa przez wiele lat była stolicą województwa 

(1975-1998), doświadczenie jakie zdobyła dodatkowo utwierdza w przekonaniu o słuszności 

decyzji o utworzeniu nowego województwa – województwa częstochowskiego. Decyzja o jego 

utworzeniu pozytywnie wpłynęłaby na poprawę obecnej sytuacji Gminy Opatów, zdecydowanie 

zwiększając jej potencjał i szanse rozwojowe. 

 


